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ACTA DE REUNIÓ DE LA COMISSIÓ ACADÈMICA  DE MÀSTERS OFICIALS 
 

Data: dimecres, 3 de febrer de 2021 
Hora: 12:00 hores 
Lloc: Videoconferència Collaborate (Espai Reunions Facultat GiH campus virtual) 

 
ORDRE DEL DIA 
 
1. Aprovació de l’acta anterior, si s’escau 
2. Informació del vicedegà acadèmic 
3. Dades de matrícula i estat de planificació del curs 2020-2021 
4. Preinscripció 2021-2022 
5. Informació acreditacions i seguiments de Màster 
6. Assumptes de tràmit 
7. Torn obert de paraules 
 
Assistents: 
 
Daniel PIÑOL ALABART (President) 
Roger CANALS VILAGELIU (Secretari) 
Teresa ABELLÓ GUELL 
Xosé ARMESTO LOPEZ 
Gemma CELIGUETA 
Rosa M. CREIXELL 
Maria FELIU TORRUELLA 
Pilar GENÉ PINÓS 
Josep LLUIS FALCO 
Xavier MANGADO LLACH 
Natalia MORAGAS SEGURA 
Nuria PUMAR BELTRAN 
Jordi ROCA VERNET 
Montserrat SALVÀ CATARINEU 
Diego SOLA GARCIA 
Olga OBÓN SANZ 
 
La Dra. Dolores Sánchez Aguilera excusa la seva assistència 

Desenvolupament de la reunió: 

1. Lectura i aprovació de l’acta anterior, si s’escau 

S’aproven, sense esmenes, les actes de les reunions ordinàries de 10 de febrer 19 de novembre de 2020. 

2. Informació del vicedegà acadèmic 

 
El vicedegà Daniel Piñol informa sobre la resolució del 22 de desembre de 2020 sobre el 
desenvolupament de la docència del segon semestre del curs 2020-2021. Es va acordar que la docència 
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seria virtual però donant la possibilitat de fer activitats presencials en el cas de sortides fora de la UB o 
inclús dins de les facultats en el cas de les pràctiques. Es poden demanar autoritzacions per desenvolupar 
activitats específiques.  
 
També fa saber que el 29 de gener es va celebrar una reunió de treball entre vicerectores i vicedegans i 
vicedeganes per parlar de docència del segon semestre i es va corroborar que la UB manté la docència 
virtual però amb alguna activitat presencial. L’esborrany especificava que l’avaluació del segon semestre 
havia de ser virtual. Tanmateix, s’ha demanat al rector que aquest apartat es deixi obert en funció de 
l’evolució de la pandèmia. Aquest document s’hauria de publicar l’endemà de manera oficial. També es 
va parlar del fet que s’obrirà una addenda als plans docents per si es vol fer alguna variació substancial 
(metodologia, avaluació o, en cas justificat, percentatge de l’avaluació). Qualsevol canvi ha de quedar 
reflectit a l’addenda. Aquest és un fet important de cara a les acreditacions.  
 
La professora Teresa Abelló demana si cal especificar a l’addenda que la docència es farà en línia, i en 
Daniel Piñol fa saber que no cal. Només caldrà remarcar que es passa d’aula física a aula virtual.  
 
Una altra informació important fa referència al fet que al juny 2021 hi ha la selectivitat a la Facultat i s’ha 
demanat bloquejar totes les aules els dies 8, 9, 10 i 11 de juny. Totes les activitats de docència i avaluació 
programades per aquests dies s’haurien de canviar.  S’enviarà un correu a cada coordinador/a demanant 
quines activitats hi ha previstes per a aquests dies.  
 
Així mateix, en Daniel Piñol comunica que ja es va rebre l’informe favorable de memòria de verificació 
del màster d’Història Contemporània i Món Actual. Es demana el nom del nou coordinador/a del nou 
màster. La Teresa Abelló informa que en Jordi Roca serà el nou coordinador del Màster UB i la Teresa 
Abelló es mantindrà amb el màster de la UB-UOC.  
 
En Daniel Piñol agraeix la tasca dels coordinadors/es en temps de pandèmia. 
 
3. Dades de matrícula i estat de planificació del curs 2020-2021 

S’informa de que les dades definitives de matrícula es troben disponibles al SharePoint. La vicerectora 
d’ordenació acadèmica va demanar als vicedegans l’estimació de les anul·lacions de matrícula. S’han 
recollit i s’ha comparat amb les dels cursos 18-19 i 19-20. La conclusió és que les anul·lacions no s’han 
disparat en relació als altres anys. Es pot comunicar a secretaria si hi ha estudiants que tenen intenció 
d’anul·lar la matrícula.  
 
En Josep-Lluís Falcó diu que d’anul·lacions no en té, però que vol remarcar que la gent de Llatinoamèrica 
van decidir no matricular-se i ara molts es volen matricular de cara al curs vinent. 
 
La Núria Pumar diu que ha rebut certes peticions d’anul·lació amb pagaments pendents. En aquest sentit, 
alguns alumnes han demanat si la UB pot efectuar algun tipus de rebaixa. En Daniel Piñol respon que això 
ja es va discutir i que la UB va dir que no tenia total control sobre aquesta qüestió. La directriu és que si hi 
ha alguna qüestió mèdica es poden retornar els diners, sempre i quan estigui degudament justificat amb un 
certificat oficial. 
 



 

3 

 

La Teresa Abelló diu que aquestes qüestions haurien de ser seriosament valorades per la UB. Els cursos 
vinents hi haurà una crisis en termes de feina i poder adquisitiu. En Daniel Piñol apunta en aquest sentit que 
les exigències relatives al nombre d’inscrits (semàfors) s’estan relaxant, donades les circumstàncies.   
 
Estat de la planificació del curs 2020-2021: S’informa que encara falten activitats al GRAD. Això és sobretot 
important pels màsters que van a acreditació. L’Olga Obón a finals de febrer avisarà als coordinadors/es 
que hagin d’enviar la informació. 
 
Ampliació de matrícula: S’obre el període el dia 4 fins al 24 de febrer per fer ampliació de matrícula de 
segon semestre. També es poden annul·lar assignatures per interés personal (sense devolució de diners) fins 
el 6 de març, o en casos excepcionals, canviar-les.  
 
La professora Rosa Creixell demana si es retornaran diners en el cas de pràctiques. L’Olga Obon respon 
que, en el cas que hagi impossibilitat de fer-les per causes de la Covid, i el coordinador/a ho confirmi, 
aquesta possibilitat es contempla.  
 
Abans del 16 d’abril cal donar el llistat definitiu d’estudiants de TFM  i Pràctiques que van a juny i a 
setembre.  També  cal lliurar la relació de tutorts de TFM i els tribunals de TFM de febrer. 
 
El vicedegà Daniel Piñol precisa que en els canvis d’assignatura que s’introdueixen en el Pla Docent a través 
de l’addenda no s’hi poden canviar-hi horaris ni dates d’inici i final de la docència. 
 
El professor Josep-Lluís Falcó comenta que per l’assignatura Taller de Creació es va dir a l’alumnat que 
s’intentaria moure una assignatura per més endavant esperant que es pugués fer en presencialitat. Els 
estudiants hi van estar d’acord. En Daniel Piñol recorda en aquest sentit que les activitats pràctiques es 
poden fer presencials.  
 
El professor Xosé Armesto comenta que algunes de les activitats pràctiques del màster que coordina són 
fora del límit municipal. Aquesta activitat està planificada per a finals del mes de maig. Demana si es pot 
moure dins del període d’avaluació. En Daniel Piñol respon que sí i precisa que en el cas d’aquest tipus de 
sortides els alumnes han de portar el document d’autoresponsabilitat i el resguard de matrícula. Inclús des 
del Deganat es pot fer un document acreditatiu. 

 

4. Preinscripció 2021-2022 

S’estableixen els terminis de preinscirpció del curs 2021-2022.  
1er termini: 10 de febrer-18 abril. Resolució: 30 abril. 
2on Termini: 20 abril-21 de juny. Resolució: 30 de juny. 
Únic termini: 10 de febrer-21 de juny. Resolució: 30 de juny 
Si cal es poden activar terminis al juliol i al setembre com s’ha fet en cursos anteriors. 
Els terminis de preinscripció per màster quedan determinats de la manera següent: 
 

- Antropologia i Etnografia: 2 terminis 
- Estudis Avançats en Arqueologia: 2 terminis 
- Estudis Avançats en Història de l’Art: 2 terminis 
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- Estudis de Dones, Gènere i Ciutadania: 1 termini 
- Estudis Llatinoamericans: 2 terminis 
- Gestió del Patrimoni Cultural i Museologia: 2 terminis 
- Història i Identitats el Mediterrani Occidental (s. XV-XIX): 2 terminis 
- Història Contemporània i Món Actual: 1 termini 
- Música com a Art Interdisciplinària: 2 terminis 
- Planificació Territorial i Gestió Ambiental: 2 terminis 
- Turisme Urbà: 2 terminis 

 

5. Informació acreditacions i seguiments de Màster 

En relació a l’acreditació s’informa de que ja s’ha elaborat l’estàndard 1 i que es lliurarà a finals de mes. 
També es fa saber que les visites del CAE es farà en dues sessions i de manera virtual. 
 
S’agraeix la tasca de la vicedegana (Núria Benach) i del Guillem Ulldemolins (becari de suport) en relació 
a l’acreditació.  
 
Es lamenta que a la Facultat no es disposi d’una persona dedicada a la part tècnica de la Qualitat i que 
haguem de recórrer a becaris de col·laboració.  
 
6. Assumptes de tràmit 

Es fa saber que cal preparar la proposta de Premis extraordinaris de Màster del curs 2019- 2020  

S’estableix que la comissió avaluadora estarà formada per els membres següents:  

- Daniel Piñol Alabart (President) 
- Natalia Moragas Segura (Vocal secretària) 
- Rosa Creixell Cabeza (vocal) 

La reunió será el proper 22 de febrer a les 11 hores a la Facultat (Rosa Creixell assistirà per 
videoconferència) 

6. Torn obert de paraules 

La professora Núria Pumar informa que a nivell de suport de docència (CRAI) hi ha hagut un canvi. La 
Carme Barragan, que feia una molt bona feina, ha estat substituïda. Pregunta a qui cal adreçar-se en cas de 
dubtes pel Campus Virtual i se li respon que pot seguir dirigint-se al CRAI. La Rosa Creixell diu que a les 
tardes hi ha una noia que es diu Ainoa i que treballa bé. 

També pregunta si una professora jubilada pot tutoritzar en tutoria única un TFM  i en Daniel Piñol respon 
que no ja que és jubilada i no pot fer docència, que ho ha de fer en règim de coodirecció i amb un professor/a 
en actiu. 

Finalment, demana saber l’estat de la Normativa de TFM de Facultat. En Daniel Piñol diu que ja hi ha un 
esborrany d’aquest document i que amb la pandèmia es va quedar parat. La Núria Pumar diu que li agradaria 
participar en l’elaboració quan es torni a reprendre.  

Es recorda que a les comissions de màster cal introduir-hi un estudiant, cosa que actualment no passa en la 
majoria de màsters. La Nuria Pumar demana orientació de com s’ha d’escollir i se la deriva a la Secretària 
de la Facultat, Arlinda Garcia que és qui demana aquesta dada. 
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La professora Maria Feliu diu que ella serà coordinadora del Màster de Gestió del Patrimoni Cultural i 
Museologia fins al mes de juny. Demana si la nova coordinadora ja pot anar venint a les reunions.  

La professora Natàlia Moragas demana si es disposa d’informacions sobre la modalitat docent pel curs 2021-
2022. Argumenta que seria important començar a definir-ho cap al mes de maig.  

 

El president aixeca la sessió a les 13:32, de la qual com a secretari, estenc aquesta acta. 

 

Vist i plau, president de la Comissió 
 

 
 
 
 
Dr. Roger Canals Vilageliu             Dr. Daniel Piñol Alabart 
 


